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Sommige leiders bouwen bruggen. Andere bouwen muurtjes. En weer anderen… bouwen
tankparades op hun eigen verjaardag, compleet met straaljagers, vlagvertoon en een
prijskaartje van 27 miljoen dollar — voor de show.
In de VS is de show inmiddels belangrijker dan de inhoud. En als je goed kijkt, zie je dat de
spotlights vaker naar binnen gericht staan dan naar buiten. Want waar geen vijand is, maakt
men er zelf wel eentje. Media, migranten, demonstranten, dragqueens, windmolens — kies er
maar één.
Het Amerika van vandaag lijkt soms meer op een politieke pyjamaparty met trauma’s dan op
de ‘land of the free’. De een roept ‘freedom’, de ander ‘fraude’, en ondertussen groeit de
kloof tussen arm en rijk harder dan Trumps kapsel in de wind.
Piet duikt zo dieper in de realiteit van verdeeldheid. Over hoe politiek theater geld kost, hoe
democratie onder druk staat, en waarom het woord ‘united’ in de Verenigde Staten misschien
een update nodig heeft. Spoiler: NUSA ligt dichterbij dan je denkt.

Bij gebrek aan een eigen vijand heeft Trump die in eigen land volop gevonden. Dat moet hij
leuk vinden. De man wordt ondersteund door talloze mensen die Republikeins en dus voor
Trump gestemd hebben. We moeten het er toch maar weer over hebben.
Hij verzint ze waar je niet bij zit. Nu weer een militaire optocht. Waarom hebben de
Verenigde Staten nooit aan een militaire optcht gdaan, lijkt Trump te willen uitzenden. Hij
kopieert gedragsuitingen van andere landen met een traditie in deze. Of dat nu politiek
beladen is of een traditie in landen, hij heeft het nu gekopieerd. En dat geintje op zijn
verjaardag, nota bij de bene. Nota? Ja, het vergde een nota van 27 miljoen dollar om
7000mensen en wat materieel langs een tribune te zien gaan en overvliegen. Die onkosten
hadden ook naar de arme lui in zijn land kunnen gaan, maar die mensen heeft hij alleen maar
nodig bij de verkiezingen. Veel van die armen en niet zo rijken voelen zich nu bekocht.
Amerika eerst betekent echt Amerikaanse rijken eerst. Die steunen deze leugenaar met heel
veel geld.
De rijken krijgen nog lagere belatingen om te betalen, want Trump heeft de
gezondheidsgelden verminderd met 700 miljaard dollar. Dat houdt in dat die armen en
minder rijken best mogen creperen. Net zo als die talloze junks waar je ook niets aan hebt.
Dat zijn land nu beter NUSA kan gaan heten, zalgeen idee van deze Trump zijn. Dat houdt in
dat de N nu staat voor de Not United States Of America. Die naam heb ik bedacht, misschien
niet zo goed als de Golf van Amerika, maar de ruzie met delen van het eigen volk zal hem
wordt wezen. Want de demonstaties tegen het oppakken en verwijderen van goede
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werkkrachten en illegalen kan hij vergoelijken door te wijzen op de vlaggen van andere
landen die meegedragen worden. Zelfs melden bepaalde media dat er, oeh, transgenders
meelopen. Trump zal waarschijnlijk doorregeren als hij al dood is, want via AI en corrupte
volgers zijn we nog niet zo gauw van hem af. Ik hoopte dat het na 4 jaar en dus twee maal
presidency wel afgelopen zou zijn met zijn Koningschap.
We hopen dat de nadenkende krachten in dit land aan de overkant steeds sterker worden,
zelfs vanuit zijn eigen hypocriete partij. Bernie Sanders bv. als een van de sterkste critici is
ouder en gelukkig ook wijzer. En zelfs Trump moet begrijpen dat zijn hetzes tegen
andersdenkenden te ver zijn gegaan als nu zelfs Democratische bestuurders worden
vermoord.
Het zou ons niet verbazen als Trump in het gehate Den Haag met zijn Vredespaleis en het
door de
VS niet erkende Internationale Gerechtshof gaat verklaren als volgende nachtmerrie heeft
bedacht dat de USA uit de Nato zal stappen en alleen zijn eigen boontjes, lees kogels, wil
gaan doppen.
Dit delen:
Klik om te delen op Facebook (Wordt in een nieuw venster geopend) Facebook
Klik om te delen op X (Wordt in een nieuw venster geopend) X
Sommige leiders bouwen bruggen. Andere bouwen muurtjes. En weer anderen… bouwen
tankparades op hun eigen verjaardag, compleet met straaljagers, vlagvertoon en een
prijskaartje van 27 miljoen dollar — voor de show.
In de VS is de show inmiddels belangrijker dan de inhoud. En als je goed kijkt, zie je dat de
spotlights vaker naar binnen gericht staan dan naar buiten. Want waar geen vijand is, maakt
men er zelf wel eentje. Media, migranten, demonstranten, dragqueens, windmolens — kies er
maar één.
Het Amerika van vandaag lijkt soms meer op een politieke pyjamaparty met trauma’s dan op
de ‘land of the free’. De een roept ‘freedom’, de ander ‘fraude’, en ondertussen groeit de
kloof tussen arm en rijk harder dan Trumps kapsel in de wind.
Piet duikt zo dieper in de realiteit van verdeeldheid. Over hoe politiek theater geld kost, hoe
democratie onder druk staat, en waarom het woord ‘united’ in de Verenigde Staten misschien
een update nodig heeft. Spoiler: NUSA ligt dichterbij dan je denkt.

Bij gebrek aan een eigen vijand heeft Trump die in eigen land volop gevonden. Dat moet hij
leuk vinden. De man wordt ondersteund door talloze mensen die Republikeins en dus voor
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Trump gestemd hebben. We moeten het er toch maar weer over hebben.
Hij verzint ze waar je niet bij zit. Nu weer een militaire optocht. Waarom hebben de
Verenigde Staten nooit aan een militaire optcht gdaan, lijkt Trump te willen uitzenden. Hij
kopieert gedragsuitingen van andere landen met een traditie in deze. Of dat nu politiek
beladen is of een traditie in landen, hij heeft het nu gekopieerd. En dat geintje op zijn
verjaardag, nota bij de bene. Nota? Ja, het vergde een nota van 27 miljoen dollar om
7000mensen en wat materieel langs een tribune te zien gaan en overvliegen. Die onkosten
hadden ook naar de arme lui in zijn land kunnen gaan, maar die mensen heeft hij alleen maar
nodig bij de verkiezingen. Veel van die armen en niet zo rijken voelen zich nu bekocht.
Amerika eerst betekent echt Amerikaanse rijken eerst. Die steunen deze leugenaar met heel
veel geld.
De rijken krijgen nog lagere belatingen om te betalen, want Trump heeft de
gezondheidsgelden verminderd met 700 miljaard dollar. Dat houdt in dat die armen en
minder rijken best mogen creperen. Net zo als die talloze junks waar je ook niets aan hebt.
Dat zijn land nu beter NUSA kan gaan heten, zalgeen idee van deze Trump zijn. Dat houdt in
dat de N nu staat voor de Not United States Of America. Die naam heb ik bedacht, misschien
niet zo goed als de Golf van Amerika, maar de ruzie met delen van het eigen volk zal hem
wordt wezen. Want de demonstaties tegen het oppakken en verwijderen van goede
werkkrachten en illegalen kan hij vergoelijken door te wijzen op de vlaggen van andere
landen die meegedragen worden. Zelfs melden bepaalde media dat er, oeh, transgenders
meelopen. Trump zal waarschijnlijk doorregeren als hij al dood is, want via AI en corrupte
volgers zijn we nog niet zo gauw van hem af. Ik hoopte dat het na 4 jaar en dus twee maal
presidency wel afgelopen zou zijn met zijn Koningschap.
We hopen dat de nadenkende krachten in dit land aan de overkant steeds sterker worden,
zelfs vanuit zijn eigen hypocriete partij. Bernie Sanders bv. als een van de sterkste critici is
ouder en gelukkig ook wijzer. En zelfs Trump moet begrijpen dat zijn hetzes tegen
andersdenkenden te ver zijn gegaan als nu zelfs Democratische bestuurders worden
vermoord.
Het zou ons niet verbazen als Trump in het gehate Den Haag met zijn Vredespaleis en het
door de
VS niet erkende Internationale Gerechtshof gaat verklaren als volgende nachtmerrie heeft
bedacht dat de USA uit de Nato zal stappen en alleen zijn eigen boontjes, lees kogels, wil
gaan doppen.
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Dit delen:
Klik om te delen op Facebook (Wordt in een nieuw venster geopend) Facebook
Klik om te delen op X (Wordt in een nieuw venster geopend) X
Waarom is oranje nou eigenlijk onze nationale kleur, terwijl-ie niet eens in de vlag zit? We
dragen het met Koningsdag, bij voetbal, op slippers en festivalhoedjes… maar niemand weet
precies welk oranje nou hét oranje is. En dat is misschien maar goed ook.
Het zou een foute boel worden als we straks RAL-codes gaan verplichten bij het WK. Want
stel je voor: een Oranje-shirt dat officieel niet oranje genoeg is? Dan vallen er straks nog
doelpunten af op basis van kleurafwijking.
En toch: die kleur zit diep. Niet in de vlag, maar in het collectieve geheugen. En dat begon
allemaal niet met een schilderskwast, maar met een edelman die zijn achternaam ooit
cadeau kreeg van een stukje Frankrijk.
Piet gaat het zo hebben over hoe taal blijft plakken, hoe kleuren nationale gevoelens worden,
en waarom Nederland al eeuwenlang het beste bewijs is dat buitenlandse invloeden soms
precies zijn wat je nodig hebt… zolang je ze maar oranje kleurt.

Beklijven houdt een betekenis in en is eigenlijk als woord zelf een versmelting van twee
andere begrippen. Dat zijn hier dus de werkwoorden blijven en kleven, die in elkaar zijn
geschoven als ‘beklijven’ en zo een andere betekenis hebben doen ontstaan. Onze
voorouders hebben de taal vorm gegeven en zo is een taal altijd een levende taal. Er komen
woorden met betekenissen bij en er worden woorden vergeten in het gebruik. Die zijn dan
nog wel terug te vinden in de oudere woordenboeken.
Dat beklijven is als betekenis te omschrijven als iets dat blijft en dus blijft kleven in de
hersens , de herinnering. Zo is het ook wel gegaan met de kleur oranje waarvan men vindt
dat dit een karakteristieke kleur voor ons land is. Het is het presentievaantje voor de staat
der Nederlanden en de meeste inwoners voelen dat deze kleur oranje bij ons hoort. Nu zijn er
volgens de wetenschappers ontelbaar veel kleurvariaties. Wat is dan het goede oranje?
Misschien bestaat er een begrip voor dat ene oranje wat de beste kleursoort zou moeten zijn
voor het Nederlandse Oranje.
Maar dan maak je wel een regel die te veel weerstand oproept. Als je als kijker eens goed
kijkt naar de mensen op de tribunes van sportwedstrijden waaraan Nederlanders meedoen,
dan zie je al vele varianten van dit oranje. Het ene shirt is fel oranje, een ander is vaal of vaal
geworden. Er zijn bv. Ook gehate en toch weer geliefde varianten met versieringen als lijnen
of een Nederlandse leeuw; ook al zoiets. Waar bestaan Nederlandse leeuwen eigenlijk?
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Zijn we aangekomen bij de natuurlijke symbolische betekenis van ons oranje. Eerst wat
vooraf. Natuurlijk zijn de officiële kleuren van ons Rood, Wit en Blauw. Vele landen hebben
honderden jaren geleden deze kleurencombinatie overgenomen zoals de Fransen, de Russen,
de Amerikanen.
Maar ons land was hierin de eerste. Het voeren van een nationale vlag en niet alleen een
wapenschild van een tijdelijke machthebber had meer impact en een langer leven.
Oranje is afkomstig van een adellijke familie die bezittingen had in middeleeuws Europa in
bv. Dillenburg in Duitsland en in Orange in Frankrijk. Dillenburg zou het belangrijkste
woonoord van deze mensen zijn geweest. Maar de man die zich als Franssprekende edele in
ging zetten voor de Nederlanden was Guillaume de Orange. Willem van Oranje dus, die
troepen leidde om zelf meer macht te kunnen uitoefenen over meer land. Op reis door
Europa kom je altijd wel, vaak op de top van een heuvel, nog wel kastelen tegen. Daar
woonden de heersers van een gebiedje. In hun tijd was dat al moeilijk genoeg om daar de
macht over te behouden. Vele oorlogen en oorlogjes zijn hierbij gevoerd.
Grote landen hadden vaak nog meer uitbreidingsplannen Denk aan de Romeinen, de Fransen
en de Spanjaarden, die allemaal ooit de baas waren in ons landje bij de zee. Maar als
opkomende belangrijke zeevarende en handelende natie veroorzaakten die Hollanders wel
jaloezie bij de grotere wereldmachten. Om kort te gaan, de Hollanders gingen de kleur oranje
gebruiken als symbool voor hun eigen trots en macht en dat dankzij iemand die dit idee
kreeg door de achternaam van een hier in den lande gerespecteerde buitenlander. Ja,
mensen, Nederland zit al eeuwen vol met buitenlanders. Die krijg je niet meer weg en ze zijn
een belangrijk onderdeel van dit welvarende deeltje van de wereld. Niemand zal meer
proberen om deze kleur Oranje te vervangen door een andere basiskleur, die natuurlijk al
door weer andere naties gebruikt wordt. En… oranje kom je niet zoveel tegen als nationaal
symbool in de wereld. Ik laat de luisteraar maar zelf zoeken naar landen die ook oranje in hun
banieren voeren. En het oranje is natuurlijk niet meer weg te denken bij de sportwedstrijden
met Nederlandse inbreng.
Dit delen:
Klik om te delen op Facebook (Wordt in een nieuw venster geopend) Facebook
Klik om te delen op X (Wordt in een nieuw venster geopend) X
Steden vieren massaal verjaardagen waarvan niemand precies weet wanneer ze geboren
zijn. Was het nou de bode die omviel in Bodegraven? De Zuiderzee-wijk die verdween en
leidde tot Aemstelredamme? Of een moeras dat werd verkocht als “natte grond met
toekomst”?
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We rekenen terug tot middeleeuwse voetnoten en verklaren dorpen ineens 625 jaar jong —
en dat moet gevierd worden. Niet één dag natuurlijk, maar zes weken vol boten, bands en
mensen die over de snelweg rennen “omdat dat historisch voelt”.
Traditie is mooi. Maar soms lijkt het meer op een excuus om heel lang heel veel te vieren…
zonder echt te weten waarom.

Vele plaatsen en dan vooral steden vieren allerlei leeftijden van hun locatie die in de loop van
de geschiedenis tot een paar honderd jaar gaan. Waarom eigenlijk? Vaak is de
ontstaansdatum, maar vooral het jaar van vestiging van bewoners, erg arbitrair. Wanneer
begin je met tellen van die jaren?
Als er plots een paar honderd mensen op één plek gaan wonen? En wie heeft dit vastgelegd
dan? Er is vaak ergens in de boeken van een bisdom of in een contract plots sprake van een
naam van een plaats, die die naam dan heeft gekregen door een gebeurtenis of een
specifieke plek op aarde en dan bv. ergens in Nederland.
Enkele voorbeelden in onze eigen omgeving zijn dan over ons eigen Bodegraven. Hier zou
een bode aangekomen zijn, bv. vanuit het bisdom Utrecht met een belangrijke boodschap.
Die viel na aankomst van uitputting neer en is op deze plek dan begraven. Hier is schriftelijk
melding van gemaakt. Zo weten we iets, maar ook dat door opgravingen hier een Romeins
fort heeft gestaan. Misschien naast een nederzetting waarvan de bewoners voor die
Romeinen moesten werken. Maar ja, dat zijn veroveraars, infiltranten en dan begin je niet
vanaf bv. zeg het jaar 100 te tellen. Een ander voorbeeld is dat mensen naar voor hen
nieuwe gebieden trokken zoals in het volgende woord besloten ligt. Het nieuwe kope , een
aangekocht gebied dat door de overheerser ingelijfd wordt en de mensen die daar gaan
wonen toestemming geeft om daar te gaan wonen en werken. Dan moesten die lui vaak
belasting betalen aan alweer die bisschop. Zo is de plaats Nieuwkoop ontstaan in het toen
onontgonnen en moeilijk bereikbare Hollandse veengebied.
Nu nog over Aemstelredamme. Waarschijnlijk zijn hier kustbewoners van de Zuiderzee
naartoe getrokken die door stormen en overstromingen meer westwaarts getrokkken zijn en
een geschikte plek vonden aan een rivier en op een plek die mogelijkheden bood voor de
handel die men al deed aan die Zuiderzeekunst waar hun woningen onder de golven waren
verdwenen in een tijd dat dijkenbouw bv. nog in de kinderschoenen stond. Het jaar 2025 min
750 jaar is dan het jaar 1275 van het ontstaan van de nederzetting met die naam
Aemstelredamme. Toen is er iets genoteerd en vanaf die datum bestaat dan zo’n
nederzetting. Vaak genoteerd in de boeken van de kerken. Daar kon men lezen en schrijven
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en rekenen.
Waarom zou je nu zo’n feestdag uit moeten smeren over vele dagen en weken met tal van
manifestaties? Dat komt vooral doordat de mensen daar vele ideeën bij krijgen en dat men
dan sommige leuke zaken na verloop van die tijd tot de eigen traditie gaat rekenen. Zoals
Amsterdam Sail dat nu al wat keren om de 5 jaar plaatsvindt met een tentoonstelling van
oude boten. Dan is het net zo te druk als in het weekend van 21 en 22 juni jongstleden toen
men daar in Amsterdam een misschien nieuwe traditie in leven trachtte te brengen. Namelijk
een dag lopen en rennen op een deel van een snelweg. Liep net niet uit de hand. Voor mij is
dit wat vergezocht als onderdeel van een historisch ontstaan feest. Je blijft dan vieren en dat
geeft wat slijtage dan van de kracht van zo’n herinneringsfeest.
Ik heb zelfs gelezen dat er plaatsen zijn die bv. een bestaan van zeg 625 jaar al een dag
feesten waard vinden. Misschien leuk voor de mensen en de horeca en dergelijke, maar men
moet niet te veel gaan doorslaan met te veel activiteiten en het uitsmeren van een jubileum
over een teveel aan dagen..
Dit delen:
Klik om te delen op Facebook (Wordt in een nieuw venster geopend) Facebook
Klik om te delen op X (Wordt in een nieuw venster geopend) X
Voor wie dacht dat papieren alleen handig zijn om je boterham in te wikkelen… er blijkt meer
achter te zitten. Ooit had je mensen zonder stamboom, zonder zegel, zonder de juiste
handtekening – geboren uit kortstondige romantiek en meteen afgeboekt naar de rand van
het dorp. Tegenwoordig noemen we dat: slecht gedocumenteerd. Toen: bastaard. Nu: lastig
in de administratie.
Sommige mensen bouwden een leven zonder postcode, maar wel met mening. Geen
bankpas, wel een eigen vlag. Niet ingeschreven, maar wel uitgesproken. Sommigen gingen
zelfs zó ver dat ze zichzelf koning waanden van hun rijtjeshuis plus schuurtje. Met een
stichting erbij die LOS heet. Serieus: LOS. En dat is dus geen grap.
En wat blijkt? Bij navraag aan deze zelfverklaarde onzichtbaren over hoe ze aan inkomen
kwamen, antwoordde een verrassend aantal: “Oh, gewoon… uitkering.”
Van wie? Juist. Van het systeem dat ze zelf een puinhoop vinden.
Het is een boeiende paradox: leven buiten de lijnen, maar wel kleuren met het geld van de
potlodenfabriek. Of zoals een agent zei: “Ze willen los zijn, maar zitten toch vast aan de
toeslagen.

In oude tijden en dan bedoel ik de tijd van voor 1900 had je veel ongedocumenteerden in alle
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landen, steden en dorpen. Er waren mensen geboren uit relaties die soms maar een dag
hadden geduurd. Dan werd er iemand geboren die als persoon hier zelf niets aan kon doen.
Die werden in de volksmond bastaarden genoemd. Vaak bleven ze in de marge van een
gemeenschap leven en scharrelen. In Afrika heb je ook nog andere uitgestotenen. Daar
bestaan in sommige landen dorpen met alleen vrouwen. Dat zijn de ongewenste vrouwen.
Vrouwen die niet voldeden aan bv. een bepaald uiterlijk of die te eigenwijs waren voor veel
kerels en daarom genegeerd werden. Ik denk dat enkele luisteraars dit niet geloven, maar
zoek het dan zelf maar op.
Die bastaarden moesten geluk hebben of een bepaald talent blijken te hebben waardoor ze
toch in de maatschappij van toen een plekje konden vinden. Een van de beroemdste
bastaarden is Leonardo de Vinci, zoon van een notaris en een boerenmeisje. Met
waarschijnlijk het voordeel van de intelligentie van zijn vader. Maar aan de betere positie van
zulke mensen hebben we in de 21e eeuw nog weinig gedaan. Nu heten die mensen die
gediscrimineerd worden en daar veel nadeel van ondervinden geen bastaarden of ontaarden,
maar bv. woke-mensen en mensen met een verkeerde kleur of naam, ja, dat waart nog
steeds rond in onze zo op het oog nog tolerante maatschappij.
Maar nu de ongedocumenteerden in onze tijd waar we nu helaas te veel mee te maken
hebben gekregen. Het lijkt in de meeste gevallen dat deze menen zich uit eigen wil van de
maatschappij hebben afgekeerd om welke reden dan ook en dit is in tegenstelling helaas met
de bastaarden die maar wat graag er wel bij wilden horen. Hun standpunten snijden geen
hout. Sommigen vinden dat ze hun eigen koning zijn, soms met bijbehorend land als vaak
alleen een woning en misschien nog een tuin erbij. Als je dat van jezelf vindt dat je een
ongedocumenteerde bent of een illegaal in eigen land, dan vraag je wel om problemen. Dat
laatste vinden deze mensen niet terecht want ze hebben wel recht om er te zijn. Alleen dat je
in een maatschappij je steentje moet bijdragen hoort er bij deze mensen niet bij vogens hun.
Er is zelfs een stichting om deze mensen bij te staan. De passende afkorting is met
hoofdletters namelijk de L.O.S. , dus ’ los ’aan elkaar. De Landelijke Ongedocumenteerden
Stichting. Er zal ingegrepen moeten worden zo dat deze mensen mee gaan betalen net zo als
andere burgers met papieren in dit land. Deze mensen hebben vaak geen betaalpas en
landpas. Die ontwerpen ze als kleine moderne graven en landheren vaak wel zelf. Nu blijkt
zelfs dat er zich bewapende lieden onder hen bevinden. Ingrijpen is derhalve noodzakelijk en
ze mogen van ons wel in een beveiligde omgeving gratis wonen tussen vier hele dikke
muren.
Ik eindig met een anekdote van de politie. Bij gesprekken met mensen uit deze groep die
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vaak niets aan belastingen en huren afdragen, werd hun gevraagd hoe ze dan door het leven
heen kwamen. Het bleek dat velen onder hen toch leefden van een uitkering, uitgekeerd door
de maatschappij die ze haten. Ra ra ra rare lui, met ook de nadruk op Lui!
Dit delen:
Klik om te delen op Facebook (Wordt in een nieuw venster geopend) Facebook
Klik om te delen op X (Wordt in een nieuw venster geopend) X
Ze vielen. Niet van hun geloof, maar wel van het bordje “regeerakkoord 2.0”. Het kabinet is
weg. Plop. Alsof iemand de stekker uit een halflege waterkoker trok. En nu? Nu zitten we
alweer een jaar te koekeloeren naar een toneelstuk waarin niemand zijn tekst kent, maar wel
allemaal tegelijk wil praten. Over elkaar, tegen elkaar… en vooral: niet met elkaar.
Ministers zonder handleiding, fractieleiders met geheugenverlies en plannen… ja, plannen
liggen er zat, maar vooral op stapels, niet in uitvoering. De ambtenaren fluisteren: “Zo moet
het!” Maar de bewindspersonen denken: “Wat een leuk advies… ik negeer het even.”
En daar, in de coulissen, hoor je de roep van het volk. Sommige roepen verstandig, andere
schreeuwen alsof ze auditie doen voor een woedend YouTube-kanaal. Eén iemand noemde
z’n eigen premier een lapzwans – wat opvallend is, want hij had ‘m zelf nog op de stoel gezet.
Zoiets als een kok die de soep verbrandt en dan de lepel de schuld geeft.
En dan heb je nog de “vrijwillige grenswachten”… die zelf even kwamen handhaven alsof het
Fortnite was. Democratie wankelde op z’n sandalen.
Maar goed. Laten we niet alles kapotdenken. Want stemmen, lieve luisteraars, stemmen is
als douchen: je moet het regelmatig doen, en niet alleen als het stinkt. Kies met je hoofd, niet
met je hiel. En vergeet niet: een goed bestuur is als een orkest. Het klinkt pas lekker als niet
iedereen een solo probeert te spelen.

Door de val van het kabinet was het voorspelbare gebeurd. Maar wat nu na meer dan een
jaar een land dat stillag op diverse terreinen door de coalitiebesprekingen en de
regeringsbesprekingen en de besluiteloze beloften van ministers die niet wisten hoed je zo’n
beroep zelf moet managen. Daar is ook geen echte opleiding voor. Maar dan moet je mensen
op posten benoemen die wel wat van de speciale materie begrijpen en zeker meer ingelezen
zijn zodat ze bij het overleg met de Tweede Kamer hun ideeën en mogelijke besluiten wel
duidelijk kunnen verwoorden in plaats van steeds iets te roepen en dat te blijven herhalen en
dat dit dan niet tot een uitvoerbare wet komt.
We noemen geen namen, want we moeten door. Het is niet te hopen dat er weer een jaar
verloren gaat met loze verkiezingsbeloften en coalitie-sluipen in modder en loopgraven
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voordat er wat gebeurt in allerlei dossiers die op doorwrochte plannen liggen te wachten. Als
je hoort dat vele ambtenaren die die ministers moeten helpen met hun kennis en dan soms
zelfs tegen hun bewindsman of bewindsvrouw ingaan, dan zou je beter uit de ruif van
topambtenaren kunnen putten voor wat betere ministers en staatssecretarissen.
Dus, we hopen dat de stapel aan fractieleiders nu per direct gaat stoppen met alleen andere
partijen uit te willen sluiten of modder te blijven gooien naar mensen waar ze toch nog wel
eens misschien mee samen moeten gaan werken om dit land boven water te kunnen houden.
De verschillen zijn echt kleiner dan ik uit monden van die mensen hoor. Dan hoor je dat ze
alleen die soms zelfs hatelijke opmerkingen alleen voor de buhne maakten bij hun
respectieve partijcongressen.
Ook hopen wij dat de stemgerechtigden nu eens met verstand gaan stemmen en niet vanuit
hun hielen in het zandgevoel. Nu haal ik toch nog maar even het ultieme haatgevoel naar
boven van de man met een lid. Deze potentaat meldde onlangs dat zijn eigenste premier van
het hard gevallen kabinet een lapzwans van de zuiverste soort is, terwijl hij die zelf had
gepolst. En … dat de malloten die eigenhandig de grens gingen bewaken om asielzoekers
tegen te gaan houden een prachtige actie hadden uitgevoerd. Dit is zeker in alle twee de
zaken zagen aan de democratie als je zulk volk werk laat doen waar ze niet voor opgeleid
zijn. Wat is het verschil hier dan, dacht ik meteen, met die lui die op hun zolderkamertjes in
het verleden de pedofielen onder ons op gingen zoeken om ze lichamelijk te straffen.
Laten we met verstand gaan kiezen en alle goede instanties die we in dit nog mooie land
hebben hun werk laten doen met onze sympathie. Dan hebben we het over zoveel beroepen
die belangrijk zijn en die we nodig hebben. Een goede regering wordt door ons allen gekozen.
Stem mee!
Dit delen:
Klik om te delen op Facebook (Wordt in een nieuw venster geopend) Facebook
Klik om te delen op X (Wordt in een nieuw venster geopend) X
Er was eens… een huis. Niet zomaar een huis, maar een huis dat klonk als muziek, rook naar
vers toneel en voelde als een warme plak cake na een boekenclub.
Maar op een zekere donderdagavond — jawel, eentje met zwoele zomerlucht en verhitte
raadszalen — ging het licht in dat huis knipperen. Niet door een stroomstoring, maar door
bestuurlijke kortsluiting.
Aan weerszijden van het gemeentehuis stond het publiek. Niet voor een première, maar voor
protest. Zingend. Met een spreuk die klonk als een echo van het verleden: “Het Evertshuis is
ons huis.” Geen opera, wel drama.
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Binnen zaten de spelers van een andere voorstelling. Eén met spreadsheets, beleidsnota’s en
een wethouder die vond dat pianodocenten ook prima konden teleporteren naar verre
kernen. Want hé, een vleugel is toch gewoon een draagbaar instrument, niet?
Het huisbestuur was al van het podium gestapt. Voelde zich geen acteur meer, maar
rekwisiet. En buiten keken de oude muziekkorpsen vanuit de coulissen toe. Die zijn er immers
niet meer.
Er werd gesproken over geld, over muren die scheuren, en plannen zonder dak. Over cultuur
die je niet kunt laten rondrijden als een snackbar op wielen. En over de wens dat cultuur
geen sluitpost is, maar een hartslag.
Eén ding werd duidelijk: het verhaal is nog niet uit. Maar als iedereen het script even
herleest, kunnen we misschien eindigen met een happy end — zonder dat het doek ooit echt
hoeft te vallen.

Donderdagavond 5 juni ging er voor de tweede maal een protestmars door het dorp met de
eis om de culturele functies van het Evertshuis voor de hele gemeente te kunnen behouden.
De groep protesteerders vormde aan beide zijden van de ingang van het gemeentehuis een
haag om de arriverende wethouder, de raadsleden en commissieleden toe te zingen met de
spreuk: “Het Evertshuis is Ons Huis”.
Waarom waren deze mensen op de been hiervoor? Omdat er in het nabije verleden
verontrustende feiten ontstonden door onenigheid over het voortbestaan van het Evertshuis
in zowel culturele als in financiële vorm. Ondergetekende was erbij en geeft hier een niet
geheel objectief verslag van zowel de gebeurtenissen voorafgaand aan dit hete avondje in
het gemeentehuis als wel de aangedragen visie van de wethouder en de meningen hierover
van de partijvertegenwoordigers tijdens deze vergadering met maar één agendapunt; de
toekomst van het Evertshuis als hét centrum voor culturele zaken in onze gemeente. Twee
besturen lagen met elkaar in de clinch hierover. Het bestuur van dat Evertshuis en het
College van B&W. Het bestuur van hetEvertshuis heeft haar functies neergelegd omdat zij
zich in het overleg niet als een volwaardige gesprekspartner voelden, maar meer als een
klankbord dat alleen incasseert en niet mee mag denken.
Er is volgens de wethouder sprake van een te eenzijdige invullen van taken die niet allemaal
de andere kernen bereiken. Zo moeten bv. Muzieklessen ook in die andere kernen kunnen
plaatsvinden, dichter bij de kinderen die hier aan mee willen doen. Dit alleen al was volgens
andere politici geen goed idee en zelfs een onderdeel van de onhandige en onpraktische visie
van de wethouder. Je kunt niet als muziekdocent steeds maar heen en weer rijden met bv.
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Een piano. De cliënten moeten wel een afstandje kunnen en willen afleggen voor bv. de
muziekles.
Een ander nogal rammelend onderdeel vormden de financiën. Volgens het bestuur van het
Evertshuis speelde de organisatie quitte en waren er geen verliezen. De adder zat hem in het
feit dat de gemeente al 10 jaar geen fatsoenlijk onderhoud heeft gepleegd en dat dat een
gezond cultureel klimaat bemoeilijkt. Bodegraven-Reeuwijk geeft van alle Nederlandse
gemeenten het laagste bedrag uit per inwoner aan cultuur. In deze vergadering vlogen oude
en nieuw voor te stellen mogelijke bedragen in het rond.
Het was zeker duidelijk dat de wethouder geenszins ter tafel kwam met een werkbare visie,
maar wel gezorgd heeft voor onrust en angst voor nog meer kaalslag wat betreft cultuur in
onze gemeente. De wens van de meeste partijen was om niet te tornen aan de bestaande
culturele uitingen die hier betaald en georganiseerd worden zoals theatervoorstellingen,
korenfestivals, de bibliotheek en muzieklessen. Maar ook om samen tot een betaalbaar plan
te komen waar best wel wat geld voor gebruikt mag worden. Er zijn al twee muziekkorpsen
ter ziele gegaan naast ook het Kaasmuseum. En muzieklessen zijn duur, maar blijven hopelijk
beschikbaar in het Evertshuis.
Andere kernen hebben ook zaaltjes en daar moet ook genoeg aan cultuur kunnen gebeuren.
Maar de mensen uit al onze kernen moeten wel mee gaan doen met het culturele aanbod,
ook als dat is om een afstandje naar Bodegraven-Centrum te moeten afleggen. Met wat meer
bekendheid over wat er allemaal te doen en dat dat leuk én informatief én interessant kan
zijn, moet het lukken dat vele mensen meer gebruik gaan maken van de nu nog bestaande
voorzieningen. Meer bezoek betekent meer geld en een betere balans. Alle schouders
eronder en het Evertshuis hoeft niet opgedoekt, maar blijft een bruisend midden van en voor
onze inwoners!
Dit delen:
Klik om te delen op Facebook (Wordt in een nieuw venster geopend) Facebook
Klik om te delen op X (Wordt in een nieuw venster geopend) X
Stel je voor: een wereld waarin je precies weet wie je bent.
Mannelijk, vrouwelijk, of ergens precies daartussenin.
Eenvoudig toch? Niet te ingewikkeld, niet te veel gedoe.
Maar ja, zulke werelden bestaan alleen in sprookjes.
Want hier, in het echte leven, is alles een beetje… anders.
Een beetje gevaarlijker. Een beetje rommeliger.
Je hebt de mannen. De echte, stoere, harde mannen.
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En de vrouwen. De zachte, liefdevolle, zachte vrouwen.
Althans, dat denken we.
Want wie bepaalt dat eigenlijk?
En wat als het anders blijkt?
Dan komen de stemmen van TikTok en hun volgers — de nieuwe orakels van wijsheid.
Die zeggen: zo hoort het, en zo niet.
Maar soms lijkt het meer op een spelletje, waarin niemand de regels echt kent.
Is overdreven mannelijkheid gevaarlijker dan overdreven vrouwelijkheid?
Misschien.
Of misschien ook niet.
Misschien is het gevaar juist dat we blijven vragen wie ‘de echte’ is.
En vergeten dat mensen altijd meer zijn dan woorden op een scherm, of hashtags, of een
mening die je snel liket.
Dus luister goed, en onthoud: de waarheid ligt vaak niet aan één kant.
Maar ergens… ertussenin.

Door Tiktok en makers van content voor dat medium zijn mensen vergiftigd geraakt. Velen
van de volgers van die influencers menen dat hun ideeën en ook vaak oproepen nuttig zijn
om op te volgen. Zo kan het gebeuren dat de kijkende mensen en in veel gevallen de
jongeren zaken oppikken die in het geheel niet kloppen en slecht zijn voor je menszijn. Er zijn
al genoeg gevallen van mensen die ongekeurde medicijnen kopen en daar zieker van worden
dan via adviezen door gediplomeerden in de gezondheidszorg. Of dat men het lichaam wil
verfraaien en dan met gevaarlijke fillers het omgekeerde bewerkstelligen. Moeten ze toch
nog daarna naar een wel gediplomeerde arts om de boel weer wat normaler te krijgen.
Naast die lichamelijke ingrepen met ongewenste verschijnselen stikt het ondertussen van
influencers die zich op dubieuze geestelijke en politieke vlakken hebben begeven. Zoals de
supermacho mannen die vrouwen als bezit beschouwen. Die zelfs jongens van 8 jaar
opdragen om hun oudere zussen in de gaten te houden en de baas over hen te spelen als
oefening voor hun mannelijke toekomst. En die transgenders als nieuwe duivels zien. En die
lesbiennes en zich wat vrouwelijk gedragende mannen als gevaar zien voor de echte
maatschappij. Een maatschappij van alleen hetero mensen aan beide zijden van de
geslachten. Want voor hen bestaan er geen andere mensen. Terwijl die transgenders ook
maar zo geboren zijn. Schuld van God of de Natuur. Maar nee, er worden allerlei
verdachtmakingen gecreëerd. Zoals dat homofiele mensen meteen ook pedofielen zijn en dat
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transgenders aan zichzelf gesleuteld hebben die ipv een mannetje liever een vrouwtje willen
zijn of ook omgekeerd. De oproepen om zulke mensen te negeren of zelfs op te sluiten of nog
erger zijn niet uit de media te slaan of te verwijderen.
Gelukkig zijn er tegenwerkingen tegen die misdadige influencers, van wie al enkelen een
proces aan hun broek hebben gekregen. Om af te sluiten keer ik terug naar de titel van dit
stuk: Is overdreven mannelijkheid gevaarlijker dan overdreven vrouwelijkheid? Ik ken alleen
maar mannen die hier ja op willen zeggen en geen vrouwen. Dat zegt al genoeg dunkt me.
Dit delen:
Klik om te delen op Facebook (Wordt in een nieuw venster geopend) Facebook
Klik om te delen op X (Wordt in een nieuw venster geopend) X
We leven in een tijd waarin we vooral vooruit moeten kijken. Niet te veel terugblikken, want
daar krijg je maar gedachten van.
Geschiedenis? Ach, dat is iets voor mensen met vrije tijd, of een Netflix-abonnement zonder
wifi.
En tekenaars? Ja, leuk – zolang ze niet té scherp tekenen, of erger nog: beginnen na te
denken.
Want denken, dames en heren, is tegenwoordig een soort linkse hobby.
En tekenen met inhoud? Da’s verdacht.
Neem nou Jo Spier.
Een man met een pen zo vlijmscherp dat hij ermee de oorlog overleefde – maar niet de
geruchten erna.
Je zou denken: als iemand mooie lijnen kan trekken, laat hem dan vooral geen grijze
gebieden inkleuren.
Toch deed hij dat. En juist daarom is zijn verhaal vandaag misschien wel belangrijker dan
ooit.
Voor wie denkt dat cultuur iets is voor op een regenachtige zondag, laat dit dan je druppel
zijn.
We gaan het hebben over een man die tekende wat anderen niet durfden te zeggen.
En daardoor misschien wel méér zei dan wie dan ook.

Door een krantenbericht zie je een naam staan die ergens in je hersenpan meldt dat dit een
Nederlandse grootheid uit het nabije verleden is geweest. Je hebt er geen beeld bij of een
precieze tijd waarin de man, ook al heet hij Jo, leefde. Het blijkt een man te zijn om meer van
te willen weten. En dan blijkt dat zijn levensverhaal en zijn toptekentalent nu nog belangrijk
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kunnen zijn in een tijd van, zoals ik het zie, verrechtsing en meer oppervlakkigheid.
Meer weten of meer denken gaan meestal samen en daar blijken vele lui niet veel mee van
doen te willen hebben. Die lui houden zich het liefst bij hun eigen waarheden die vaak
onwaarheden zijn en die de meningen of zelfs feiten van door hun geduide linkse
intellectuelen gewoonweg ontkennen.
Ik was eens op een voetbalclub en daar was ook wel eens een discussie over een actueel
onderwerp. Toen zei een van mijn medespelers : “Jullie intuelen weten het altijd beter en dat
is niet zo”. Hij legde niets uit, of kon dat niet, maar hij had een belangrijke mening
geponeerd. En ik bleek voor hem een intueel.
Terug naar tekenaar Jo Spier. Hij werd later wel de overlevingskunstenaar genoemd.
Waarom? Dat is nu na de dodenherdenking en de bevrijdingsdag een mooi verhaal ter
overdenking. Wie weet moet zijn boek uit 1947 Pennevruchten weer eens uitgebracht
worden. Jo Spier tekende via zijn tekeningen ook meningen en menselijke zaken op. Plots
werd hij tijdens de oorlog verdacht van collaboratie met de Duitsers. De populaire tekenaar
was vooral beroemd door zijn prenten in de Telegraaf van voor de oorlog. En pas in 1947
wordt hij toch nog gearresteerd wegens die vermeende collaboratie. Hij heeft in de oorlog
vastgezeten in Kamp Theresienstadt. Daar moest hij door zijn talent tekeningen in opdracht
maken waardoor hij dat kamp wel overleefd heeft. De documentaire die Hitler liet maken van
dit modelkamp Theresienstadt was om andere landen en het Rode Kruis te laten zien dat de
Joden het echt wel goed hadden in de kampen. Jo Spier maakte hiervoor 332 tekeningen, ook
in opdracht, als een soort filmscript van de op te nemen scenes.
Die lieten op 25 vellen naast elkaar de hele op te nemen documentaire zien. Dat gaf voeding
aan de verdachtmaking van meegewerkt te hebben met de Moffen. Maar anders was Jo bij
weigering naar Auschwitz gestuurd. Na zijn korte detentie in 1947 is de man naar Mexico
gereisd. Nu is een tentoonstelling in Stedelijk Museum Zutphen te zien over de politieke
tekenaars van nu. Aanbevelenswaardig. Ook om eens op zoek te gaan naar Jo Spier’s heus
heel mooie en aangrijpende tekeningen.
Ter afsluiting een beschrijving van een van die tekeningen. Van Jip van der Toorn, waarin een
man tegen zijn kinderen zegt in een oorlogsgebied: Over 40 jaar krijgen jullie ook vast wel je
eigen twee minuten stilte. Dan denk je als toeschouwer: “Maken zij dat dan niet meer mee
dan”?
Dit delen:
Klik om te delen op Facebook (Wordt in een nieuw venster geopend) Facebook
Klik om te delen op X (Wordt in een nieuw venster geopend) X
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